
 Protokół Nr 55/13 z posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej w dniu 13.11.2013, godz. 13.00 
 

1. Rozpoczęcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

 

Posiedzenie Komisji otworzyła Przewodnicząca Teresa Purgal, która na podstawie listy 

obecności stwierdziła quorum. Nieobecny uspr. na posiedzeniu Roman Pawłowski. Lista 

obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu.  

  

2. Przyjęcie zaproponowanego porządku posiedzenia. 

 

Przewodnicząca Komisji w związku z obecnością skarżącej zaproponowała, aby punkt 4 

przenieść w miejsce punktu 3. Za zmianą głosowało 3 radnych. Zmieniony porządek stanowi 

zał. nr 2 do protokołu i przedstawia się następująco: 
1. Rozpoczęcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie zaproponowanego porządku posiedzenia. 

3. Rozpatrywanie skargi z dnia 25.09.2013 r. na zaniedbanie i nienależyte wykonywanie zadań 

przez Burmistrza Międzyzdrojów- ciąg dalszy. 

4. Uwagi i poprawki Radnych do protokołu z  poprzedniego posiedzenia z dnia 6.11.2013 r. 

5. Przyjęcie protokołu z kontroli rozliczenia dotacji dla ZOŚ na utrzymanie stadionu miejskiego 

w 2012 r. 

6. Rozpatrzenie bieżącej korespondencji. 

7. Zapytania i wolne wnioski. 

8. Zakończenie posiedzenia.                                                  

 

3. Rozpatrywanie skargi z dnia 25.09.2013 r. na zaniedbanie i nienależyte 

wykonywanie zadań przez Burmistrza Międzyzdrojów- ciąg dalszy. 

 

W posiedzeniu komisji uczestniczyła skarżąca, która poinformowała, że zarzuty dot. nie -

wykonywania zadań przez Burmistrza w temacie odpadów na dz. Nr 61/1. Skarżąca 

przygotowała swój materiał razem z materiałem fotograficznym. Dz. Nr 61/2 należy do Gminy 

i sąsiaduje z dz. Nr 61/1, na której jest nawieziona ziemia wraz z odpadami. Na prośbę 

skarżącej został zrobiony operat pomiarowo-obliczeniowy przez geodetę. W dniu 4.02.2011 r. 

został złożony wniosek z informacją o powstającym składowisku ziemi na dz. Nr 61/1. 

Początkowo nikt nie chciał uwierzyć, że można nawieźć tak dużo ziemi. Dlatego skarżąca udała 

się do Starostwa Powiatowego do tamtejszego Inspektora Nadzoru Budowlanego, gdzie zgłosiła 

powstały incydent. Sprawa została również zgłoszona na policję i do Zastępcy Burmistrza w 

Międzyzdrojach, który zbył skarżącą, odsyłając ją do firmy, która wywozi na tę działkę ziemię. 

W międzyczasie Zastępca Burmistrza Międzyzdrojów przyjechał odbyć wizję lokalną na tej 

działce i stwierdził, że nic złego się nie dzieje.  Skarżąca zgłosiła sprawę do Urzędu Morskiego, 

który jako jedyny zainteresował się tym tematem. Skierowano sprawę do Bosmana z 

Karsiborza, który niezwłocznie udał się na miejsce zgłoszenia. Po jego interwencji w dniu 

następnym nie przyjechała już żadna ciężarówka z ładunkiem ziemi z odpadami. Dzień po 

zgłoszeniu przyjechała straż graniczna, ale sprawdziła tylko kierowców ciężarówek w temacie 

benzyny. Sprawą nawożenia ziemi się nie zainteresowali, bo to nie było w ich kompetencji. Z 

pomiarów geodety, których dokonał wyszło, że na tym terenie jest ok. 25 tys. ton.  

Radna Teresa Purgal zapytała, dlaczego w momencie, kiedy skarżąca zainteresowała się 

tym tematem, nie złożyła powództwa cywilnego do Sądu. 

 Ad vocem skarżąca wyjaśniła, że właścicielka dz. Nr 61/1 usłyszała w Urzędzie 

Miejskim, że skoro jest właścicielką tego terenu, to może na nim robić, co chce. Skarżąca 



streściła Komisji przebieg i procedury, jakie były podejmowane m.in. przez Burmistrza 

Międzyzdrojów, WIOŚ. 

 

Przewodnicząca komisji ogłosiła 10 minut przerwy.  

Po przerwie wznowiono obrady komisji.  

 

Kontynuując swoją wypowiedź skarżąca poinformowała, że WIOŚ uznał, że nie jest organem 

właściwym do rozpoznania sprawy, a takim organem jest Burmistrz Międzyzdrojów. WIOŚ 

poinformował również, że można złożyć skargę na działalność Burmistrza. Skarżąca zwróciła 

się również z zapytaniem do Urzędu Marszałkowskiego w Lublinie o działalność firmy Henpol 

Sp. z o.o., która jest zarejestrowana na tamtym terenie. Okazuje się, że firma Henpol działała w 

czasie pierwszych przewozów odpadów nielegalnie. Dopiero w dniu 8.01.11 r. wystąpiła o 

wydanie decyzji zezwalającej na prowadzenie takich wywozów. Decyzja weszła w życie po 

dwóch miesiącach od jej wydania. To oznacza, że nie miała prawa nawozić ziemi na dz. Nr 

61/1. Skarżąca odbyła również rozmowę z Dyrektorem Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska, który przeprowadził 3 kontrole dot. tych firm, w tym skontrolował firmę Henopl. Z 

tych dokumentów również wynika, że firma działała nielegalnie. WIOŚ napisał również, że 

zgodnie z art. 24 ustawy o gospodarce odpadami za odpady odpowiada Burmistrz Miasta. To 

potwierdził również Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego. Obecnie jedno postępowanie 

toczy na podstawie ustawy Prawo wodne przez Burmistrza Wolina. Skarżąca zwróciła również 

uwagę, że ekspertyza, która została zlecona i wykonana w październiku 2013 r. wskazuje na 

zmiany, jakie zachodzą w glebie pod wpływem nawiezionej ziemi. Okazuje się, że pomiary 

geologiczne, które skarżąca wykonała przed postawieniem budynku a obecne, różnią się od 

siebie. Proces degradacyjny będzie postępował, czego skutkiem są już popękane ściany, a 

będzie jeszcze gorzej.  

 

Komisja Rewizyjna zapoznała się z treścią ekspertyzy wykonanej w 2013 r. Komisja stwierdza, 

że faktycznie wskutek składowania odpadów zakłócono stosunek wodny – poziom wody. Na 

pytanie Komisji Rewizyjnej, czego oczekuje skarżąca, zainteresowana wyjaśniła, że oczekuje 

przywrócenia terenu do stanu sprzed nawożenia ziemi i odpadów. 

 

Po wysłuchaniu skarżącej Komisja Rewizyjna stwierdziła, iż sprawy poruszone w skardze są 

szczególnie skomplikowane w związku z tym wniesie do Rady Miejskiej o przedłużenie 

terminu załatwienia sprawy, która wymaga szczególnego postępowania wyjaśniającego by 

załatwić ją w trybie art. 35 par. 3 (nie później niż w ciągu dwóch miesięcy od dnia wszczęcia 

postępowania- do 6 stycznia 2014 r.). Za przyjęciem stanowiska głosowało 3 radnych, 

jednomyślnie.  

 

4. Uwagi i poprawki Radnych do protokołu z  poprzedniego posiedzenia z dnia 

6.11.2013 r. 

 

Komisja Rewizyjna przyjmie protokół na następnym posiedzeniu. 

 

5. Rozpatrzenie bieżącej korespondencji (brak) 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Zakończenie posiedzenia.                                                  

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie. Na tym zakończono sporządzanie protokołu. 

 

Protokółowała: Sylwia Jakubowska 


